
 
Valtuustoaloite 4H-yhdistyksen selvityspyyntö 
  
SivHyv 05.11.2024 § 118    
343/00.02.09/2024    
 

Tuomo Taka-Eilolan valtuustoaloiteessa (Kvalt 10.6.2024 § 34)  
pyydettiin selvitystä 4H-toiminnasta valtuustolle. 

 
Alavieskan 4H-yhdistys jätti vuokria maksamatta ja toimintaa 
toteuttamatta syksyn 2023 aikana.  
 
Tämän tullessa tietoon, pyysimme Alavieskan 4H-yhdistykseltä 
selvitystä asiaan. Kävimme useita neuvotteluja Alavieskan 4H-
yhdistyksen sekä 4H-yhdistyksen kattojärjestön kanssa saamatta 
tilannetta ratkeamaan. 
 
Asiaa ratkaisevaa tai selkeää selvitystä emme kuntaan saaneet. 
Erillisiä dokumentteja, kuten yhdistyksen pääkirjanpito toimitettiin 
kuntaan. Talous- ja hallintopäällikkö kävi Alavieskan 4H-yhdistyksen 
pääkirjan läpi ja totesi, että varat eivät riittäneet menoihin eikä erityisiä 
väärinkäytöksiä pääkirjasta ilmennyt. Yhdistys oli varaton. 

 
Sivistys- ja hyvinvointilautakunta (24.1.2024 § 10)  päätti  
1. irtisanoa sopimuksen Alavieskan 4H-yhdistyksen kanssa 
24.1.2024 päivämäärällä toteutumattoman toiminnan sekä 
maksuepäselvyyksien vuoksi, 
2. periä vuokratuen 1700 euroa/kk takaisin Alavieskan 4H-
yhdistykseltä ajalta 1.9.-31.12.2023, 
3. maksaa tammikuun vuokratuen suoraan Alavieskan 
Kehityskeskukselle ajalla 1.1.-24.1.2024 eli 1316,13 euroa, koska 
vuokratukea ei ole käytetty 4H:n toiminnassa vuokran maksuun, 
4. periä takaisin puolet Alavieskan 4H-yhdistykselle maksetusta 
toimintatuesta eli 687,50 euroa/kk toteutumattoman toiminnan vuoksi 
ajalta 1.8.-31.12.2023 sekä 
5. maksaa toimintatukea 1.1.-24.1.2024 ajalta vain puolet eli 535,25 
euroa, koska toimintaa ei ole tammikuussa ollut lainkaan, vasta kun 
vuoden 2023 maksuepäselvyydet on selvitetty ja saatavat maksettu 
Alavieskan kunnalle. 

 
Alavieskan 4H-yhdistyksen toimintaa olivat varjostaneet useat 
toiminnanjohtajan muutokset viimeiset vuodet sekä mahdollisia 
rahoituksia oli jätetty hakematta mm. vuonna 2022 joulukuussa 
työntekijöiden puuttuessa yhdistyksestä. 
 
Alaveskan 4H-yhdistys julkaisi tiedotteen 30.01.2024, jossa todettiin, 
että Alavieskan 4H-yhdistys on päättänyt hakeutua konkurssiin. 
 
”Alavieskan 4H-yhdistys on hakeutunut konkurssiin. 
Konkurssihakemuksen mukaan yhdistys on maksukyvytön.  
Konkurssiuhka on ollut jo hetken aikaa, mutta silti hallituksen 
kokouksessa tehty päätös oli vaikea.  
 



Yhdistyksessä taloustilanne on ollut haastava jo parin vuoden ajan ja 
lopulta on ajauduttu tilanteeseen, missä kaikista maksuvelvoitteista ei 
ole selviydytty.  
 
Konkurssihakemus jätettiin tammikuussa. Käräjäoikeuden päätöstä 
odotetaan lähiaikoina.  
 
Yhdistyksessä selvitetään nyt, kenen toimesta, mitä ja missä 
toimintoja olisi mahdollista jatkaa.” 
 
 
 
 

Esittelijä Sivistys- ja hyvinvointijohtaja Tuulia Säkkinen 
 

Päätösehdotus Sivistys- ja hyvinvointilautakunta toteaa selvityksen annetuksi sekä 
siirtää selvityksen kunnanhallituksen ja edelleen kunnanvaltuuston 
käsittelyyn. 
 

Päätös Sivistys- ja hyvinvointilautakunta totesi selvityksen annetuksi sekä 
siirtää selvityksen kunnanhallituksen ja edelleen kunnanvaltuuston 
käsittelyyn. 

 


